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De Public Affairs Monitor wordt wekelijks opgesteld door het team Public Affairs 
van UWV. De PA-monitor geeft een overzicht van relevante ontwikkelingen in de 

politiek en bij strategische stakeholders.  
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OVAL positief over wijziging re-integratiewetgeving 
1. Op 6 juli plaatst OVAL haar reactie op de wijzigingen in de re-integratiewetgeving 

die per 1 juli zijn ingegaan. Vanaf 1 juli 2023 zijn werkgevers en werknemers 
verplicht om hun visie op de re-integratie te geven op verschillende momenten in 
het proces. Dit is bedoeld om de positie van werknemers te versterken en hun 
betrokkenheid te vergroten. De verplichting geldt bij het opstellen en wijzigen van 
het plan van aanpak en tijdens de eerstejaarsevaluatie. Werknemers kunnen 
overleggen met een casemanager of jobcoach voor ondersteuning. OVAL steunt 
deze wijziging en pleit voor een grotere rol van werknemers bij het opstellen van 
het plan van aanpak en de evaluatie. 

 
Reactie OVAL op wetsvoorstel Participatiewet in balans 

2. Op 6 juli plaatst OVAL haar reactie op het wetsvoorstel Participatiewet in balans 
op haar website. Minister Schouten heeft het wetsvoorstel ter consultatie gelegd 
om hardheden in de Participatiewet tegen te gaan. OVAL steunt dit initiatief en 
heeft drie verbeterpunten aangedragen: recht op ondersteuning voor iedereen, 
harmonisering van voorzieningen en uitvoering van re-integratie door re-
integratiebedrijven. OVAL pleit voor concrete uitwerking van passende 
ondersteuning, het wegnemen van verschillen tussen gemeenten en het 
betrekken van re-integratiebedrijven bij re-integratie. OVAL biedt ook hulp aan 
om mensen uit de Participatiewet naar kansrijke sectoren te begeleiden, met 
toegang tot regionale werkcentra voor private dienstverleners. 

 
Integrale voortgangsrapportage steunpakket met focus op NOW, TVL en fiscale 
steun 

3. Op 6 juli sturen minister Van Gennip (Sociale Zaken en Werkgelegenheid), 
minister Schouten (Armoedebeleid, Participatie en Pensioenen) en minister 
Adriaansens (Economische Zaken en Klimaat) een integrale voortgangsrapportage 
van het steunpakket dat tijdens de coronaperiode is opgezet naar de Kamer met 
focus op NOW, TVL en fiscale steun. Deze rapportage volgt op de 
voortgangsrapportage van 21 oktober 2022. De openstellingen van de 
voorschotloketten van alle regelingen zijn al enige tijd afgelopen. De focus ligt 
inmiddels dan ook op de vaststelling van de verleende subsidies, de afwikkeling 
van de bezwaar- en beroepsprocedures, het in goede banen leiden van het 
terugbetalen van uitgestelde belastingen en de uitvoering van de 
terugbetalingsregelingen. Veel ondernemers zijn geholpen met de 
steunmaatregelen en het belastinguitstel. De ondernemers die steun en/of 
uitgestelde belasting terug moeten betalen, kunnen gebruik maken van de 
flexibele terugbetalingsregelingen. De uitvoeringsorganisaties blijven bezig met de 
laatste fase van de steunregelingen: het uitbetalen en terugvorderen van de 
laatste TVL- en NOW-subsidies en het afhandelen van de uit de (verlenings- en 
vaststellings)beslissingen voortvloeiende bezwaar- en beroepsprocedures. 
Daarnaast ligt de focus op het in goede banen leiden van de terugbetalingen van 
het belastinguitstel, de TVL en de NOW. (Zie bijlage 1: integrale 
voortgangsrapportage steunpakket) 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D31344&did=2023D31344


 
 

 

 

Public Affairs Monitor       Pagina 4 | 15 
 
 

 

 

Stand van zaken Dienst Toeslagen 
4. Op 6 juli stuurt staatssecretaris De Vries (Financiën, Toeslagen en Douane) de 

stand van zaken van de Dienst Toeslagen naar de Kamer. Het kabinet werkt aan 
de toekomst van het huidige toeslagenstelsel. In de tussentijd zorgt Dienst 
Toeslagen dat in het huidige stelsel 5,5 miljoen huishoudens jaarlijks 18,9 miljard 
euro aan financiële ondersteuning voor huur, zorg en kinderen ontvangen. Dienst 
Toeslagen werkt op dagelijkse basis aan de uitvoering van deze toeslagen en hoe 
deze uitvoering continu verbeterd kan worden. Een van thema’s in de stand van 
zaken is het thema niet-gebruik. Het kabinet hecht eraan dat burgers gebruik 
maken van regelingen waar zij recht op hebben. Dienst Toeslagen zet zich daarom 
actief in om het aanvragen van toeslagen te stimuleren en niet-gebruik terug te 
dringen. Met de inzet van publiekscampagnes wijst Dienst Toeslagen niet-
gebruikers op hun mogelijke recht en stimuleert hen om bij recht hiervan gebruik 
te maken. Begin 2023 liep hiervoor een campagne. Hiernaast wijst Dienst 
Toeslagen in de maanden juni tot en met september burgers op de mogelijkheid 
toeslagen over het voorgaande jaar met terugwerkende kracht aan te vragen. 
Ook worden burgers bij de aanvraag van een WW-uitkering door het UWV actief 
doorverwezen naar Dienst Toeslagen, en communiceert Dienst Toeslagen actief 
naar verschillende burgers over mogelijk recht op toeslagen. De stand van zaken 
brief van Dienst Toeslagen wordt twee keer per jaar naar de Kamer gestuurd. Het 
streven is dat de volgende stand van zakenbrief in december 2023 wordt 
verstuurd. (Zie bijlage 2: stand van zaken dienst toeslagen) 

 
Kamerbrief inzet resterende middelen STAP 

5. Op 6 juli sturen minister Van Gennip (SZW) en minister Dijkgraaf (OCW) een brief 
over de inzet van de resterende STAP- middelen naar de Kamer. In de brief van 
13 juni jl. hebben de toenmalig minister voor Primair en Voortgezet Onderwijs en 
de minister van Sociale Zaken en Werkgelegenheid aangegeven wat de gevolgen 
zijn van het besluit het STAP-budget per 2024 te beëindigen. Zo werd een 
verkenning aangekondigd om in lijn met die motie vanaf september het met 
STAP-budget subsidiabele scholingsaanbod te beperken tot OCW-erkende 
opleidingen en eventueel andere scholing. Met de Kamerbrief van 6 juli 
informeren de ministers de Kamer over het besluit om het scholingsaanbod 
inderdaad daartoe te beperken. Dit besluit is genomen als reactie op de 
stopzetting van het STAP-budget, waaruit blijkt dat er nog steeds behoefte is aan 
een individuele scholingsregeling. De focus wordt gelegd op beroepsgerichte 
scholing en het behoud van eigen regie voor mensen die hun arbeidsmarktpositie 
willen verbeteren. Het aanbod wordt beperkt tot OCW-erkende opleidingen om 
meer in te spelen op cruciale (krapte)sectoren. Verdere maatregelen en mogelijke 
nieuwe regelingen zullen worden besproken in een brede brief over leven lang 
ontwikkelen na de zomer. (zie bijlage 3: Kamerbrief inzet resterende 
middelen STAP) 

 
Resultaten banenafspraak 2022 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D31388&did=2023D31388
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D31760&did=2023D31760
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6. Op 6 juli stuurt minister Schouten (Armoedebeleid, Participatie en Pensioenen) 
een brief naar de Kamer met de resultaten van de banenafspraak 2022. In 2022 
zijn er 81.117 extra banen gerealiseerd ten opzichte van de nulmeting. Hoewel dit 
achterblijft bij de doelstelling voor eind 2022, zijn er positieve ontwikkelingen te 
zien, zoals de groei van meer dan 10.000 extra banen in de marktsector. De 
overheid heeft echter de doelstelling niet gehaald en minister Schouten kondigt 
extra maatregelen aan om de banenafspraak te verbeteren. Er wordt gewerkt aan 
een verbreding van de doelgroep banenafspraak, het beschikbaar stellen van 
loonkostensubsidie in de WIA en het verbeteren van de samenwerking tussen 
markt en overheid. Daarnaast wordt er aandacht besteed aan het bevorderen van 
banen via Social Return en het verstevigen van de ondersteuning in het 
onderwijs. Minister Schouten benadrukt tot slot dat er nog meer inzet nodig is om 
de doelstellingen te behalen en een inclusieve arbeidsmarkt te realiseren. (zie 
bijlage 4: Resultaten Banenafspraak) 

 
Aangenomen motie Uitvoering sociale zekerheid 

7. Op 6 juli stemt de Tweede Kamer over moties ingediend bij het 
Tweeminutendebat Uitvoering sociale zekerheid. Veel moties gaan over de 
tienduizend gezinnen die door een samenloop van fiscale regels en sociale 
zekerheid onder bijstandsniveau leven. De motie van Warmerdam (D66), Ceder 
(CU), Palland (CDA) en De Kort (VVD) wordt unaniem aangenomen. De motie 
‘verzoekt de regering om zich maximaal in te spannen om deze groep proactief te 
benaderen door in ieder geval gemeenten op te roepen zich maximaal in te 
spannen om deze groep proactief te benaderen, door in ieder geval de sociale 
raadslieden te betrekken bij deze proactieve aanpak en door zich in te spannen 
om de mogelijke populatie een brief te sturen waarbij ze geattendeerd worden op 
hun mogelijke recht om individuele bijzondere bijstand aan te vragen’. Overige 
moties worden verworpen. De motie van Léon de Jong (PVV) over de WIA krijgt 
steun van de voltallige oppositie, deze motie ‘verzoekt de regering maatregelen te 
treffen ter voorkoming dat mensen die in aanmerking komen voor een WIA-
uitkering door een rigide berekening van het loon waarop de uitkering is 
gebaseerd een te lage uitkering ontvangen en daardoor grote nadelige 
persoonlijke en financiële gevolgen ondervinden’. (zie bijlagen 5 en 6: moties 
uitvoering sociale zekerheid) 

 
Antwoorden op Kamervragen over het algoritmeregister 

8. Op 5 juli stuurt staatssecretaris Van Huffelen (BZK) haar antwoorden op de 
vragen van Kamerleden Dekker-Abdulaziz (D66) en Azarkan (DENK) over het 
algoritmeregister naar de Kamer. Naar aanleiding van een bericht van de NOS 
over het algoritmeregister, willen zij weten of dat helpt in meer transparantie over 
algoritmes. De staatssecretaris is ervan overtuigd dat dit het geval is, zij zegt 
hierover het volgende: ‘Als een algoritme geregistreerd is, wordt allereerst het 
bestaan duidelijk. Het geeft daarnaast inzicht waarvoor het gebruikt wordt, 
waarom het gebruikt wordt en hoe het gebruikt wordt. In het bijzonder moet het 
ook inzicht geven in welke gegevens van burgers en bedrijven daarbij gebruikt 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D31782&did=2023D31782
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D30973&did=2023D30973
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worden.’ ‘Het is voor de transparantie van belang dat alle relevante algoritmen 
gepubliceerd worden door overheden. En dat kan natuurlijk beter. Er zijn 
momenteel 123 algoritmen geregistreerd. Bij een deel daarvan zijn alle velden 
ingevuld. Natuurlijk is het doel van het Algoritmeregister pas bereikt, als het 
gevuld is met alle relevante algoritmen. Zoals eerder genoemd, stimuleer ik 
overheden om te publiceren en zoveel mogelijk velden in te vullen.’ Meer specifiek 
vragen zij ook hoeveel hoog-risicoalgoritmes er door de Rijksoverheid worden 
ingezet. Van Huffelen geeft aan dat hier nog geen zicht op is, juist de vulling van 
het Algoritmeregister moet daar inzicht op gaan geven. Tenslotte vragen de 
Kamerleden of het klopt dat direct na de inwerkingtreding van de Europese AI Act 
het verplicht wordt om algoritmes in het register op te nemen. Als dat niet het 
geval is, willen ze weten op welke termijn de staatssecretaris verwacht wetgeving 
hiertoe in te dienen. Van Huffelen antwoordt hierop: ‘De AI-verordening zal een 
verplichting bevatten voor het registreren van AI-systemen in een Europese 
database. De details van deze verplichting, waaronder de te registreren 
informatie, hangt echter af van de uitkomst van de trialoog tussen het Europees 
Parlement, de Europese Raad en de Europese Commissie. Ik wil de nationale 
verplichting in samenhang bekijken met de inwerkingtreding van de AI-
verordening. Het is belangrijk dat regels uit de AI-verordening en die voor het 
register goed op elkaar aansluiten. Dit om te voorkomen dat de 
uitvoeringspraktijk met steeds andere verplichtingen wordt geconfronteerd.’ (zie 
bijlage 7: antwoorden op Kamervragen over het algoritmeregister)  

 
Tweeminutendebat Participatiewet 

9. Op 5 juli wordt er in de Tweede Kamer een plenair tweeminutendebat gehouden 
over de Participatiewet. Tijdens dit debat zijn een aantal moties ingediend. Op 6 
juli is over de moties gestemd en daaruit volgen de volgende aangenomen 
moties: 

• De motie van het lid Léon de Jong (PVV) die de regering verzoekt ‘te 
inventariseren tegen welke belemmeringen werkgevers aanlopen die wel 
bereid zijn om mensen met een arbeidsbeperking in dienst te nemen, maar 
daar in de praktijk nog een te hoge drempel voor ervaren, en maatregelen 
te treffen om deze drempels weg te nemen met als doel meer mensen met 
een arbeidsbeperking aan het werk te helpen.’  

• De motie van het lid Warmerdam (D66) die luidt: ‘constaterende dat er 
ruim 400.000 mensen in de Participatiewet zitten; constaterende dat de 
arbeidsmarkt krap is en dat gegeven de vergrijzing deze krapte structureel 
zal zijn; constaterende dat een deel van deze groep mensen kan en wil 
werken, maar een afstand tot de arbeidsmarkt kent; van mening dat het 
goed zou zijn voor zowel deze mensen zelf als de maatschappij dat deze 
groep de arbeidsmarkt zou betreden; constaterende dat deze groep nu niet 
altijd goed toegang heeft tot scholing als middel om aan het werk te 
komen én duurzaam aan het werk te blijven; overwegende dat betere 
toegang tot scholing deze groep beter in staat zou stellen om de afstand 
tot de arbeidsmarkt duurzaam te overbruggen; constaterende dat hier het 
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re-integratiebeleid, de regionale arbeidsmarktdienstverlening en het LLO-
beleid aan elkaar raken; verzoekt de regering om uit te werken hoe deze 
drie beleidsterreinen elkaar kunnen versterken, zodat ook de groep 
mensen die in de Participatiewet zitten duurzaam aan de slag kan komen’ 

• De motie van het lid Palland (CDA) die de regering verzoekt ‘om de 
positieve ervaringen en kennis van werkgevers die mensen met een 
beperking in dienst hebben genomen, te benutten en een actieve(re) 
voorlichtingscampagne te voeren, waarbij werkgevers gestimuleerd en 
uitgedaagd worden om meer mensen met een beperking in dienst te 
nemen,’ 

(zie bijlagen 8, 9 en 10: moties ingediend tijdens het tweeminutendebat 
participatiewet) 

 
Commissiedebat armoede- en schuldenbeleid 

5. Op 5 juli houdt de commissie SZW een commissiedebat met minister Schouten 
(Armoedebeleid, Participatie en Pensioenen) over het onderwerp armoede- en 
schuldenbeleid. Veel commissieleden pleiten ervoor om het sociaal minimum 
omhoog te brengen naar aanleiding van een van de belangrijkste conclusies uit 
het rapport van de commissie sociaal minimum. Deze commissie concludeert dat 
het sociaal minimum te laag is om rond te kunnen komen. De Kort (VVD) is het er 
niet mee eens dat het sociaal minimum omhoog moet. Hij ziet liever dat meer 
mensen naar vermogen naar werk worden begeleid door gemeenten en UWV 
omdat hij werken ziet als de manier om duurzaam uit de armoede te komen. 
Verder roepen veel commissieleden de minister er ook toe op om de zeven 
adviezen van de commissie sociaal minimum serieus op te pakken. De minister 
geeft in haar termijn aan dat het rapport van de commissie sociaal minimum 
breder is dan alleen de hoogte van het sociaal minimum. Zij ziet dat het rapport 
ook gaat over de vraag hoe mensen meer zekerheid krijgen in hun inkomen en 
minder voor verrassingen komen te staan. Ze is het eens met de leden die zeggen 
dat de groep mensen die nu niet rond kunnen komen financieel geholpen moeten 
worden, maar zij is het ook eens met het lid De Kort die zegt dat werken de 
manier is om duurzaam uit armoede te komen. Zij gaat hier nu geen 
toezeggingen over doen omdat zij er in augustus verder op terug komt. In 
augustus is er namelijk meer bekend over de laatste cijfers met betrekking tot de 
inflatie. De minister doet tijdens het debat wel de toezegging om schriftelijk te 
reageren op het tienpuntenplan van de SGP in de volgende voortgangsrapportage 
geldzorgen, armoede en schulden in november 2023. De commissie zegt de 
minister toe dat zij het literatuuronderzoek over rondkomen de minister zullen 
doen toekomen. Het lid Kat (D66) vraagt een tweeminutendebat aan dat dezelfde 
avond nog plaatsvindt. Tijdens dit debat worden geen voor UWV relevante moties 
ingediend.  

 
Tweeminutendebat Vormgeving regeling zorgmedewerkers met langdurige 
postcovidklachten 
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6. Op 5 juli spreekt de Tweede Kamer met minister Helder (Langdurige Zorg en 
Sport) tijdens het tweeminutendebat Vormgeving regeling zorgmedewerkers met 
langdurige postcovidklachten. Diverse Kamerleden ondertekenen de motie Bushoff 
(PvdA) over de hardheidsclausule. Volgens hen is het leveren van de gevraagde 
bewijslast voor de beoogde doelgroep in de conceptregeling zorgmedewerkers 
met postcovid bijna praktisch onuitvoerbaar, onder andere omdat 
verzekeringsartsen niet altijd de diagnose postcovid van de behandelend arts 
hebben overgenomen in het UWV-dossier. Daarom verzoeken zij de regering de 
genoemde regeling zo vorm te geven dat daar de menselijke maat in doorklinkt 
en er een hardheidsclausule in op te nemen waardoor zorgmedewerkers die niet 
geheel of niet tijdig aan de genoemde formele eisen kunnen voldoen maar wel tot 
de doelgroep behoren toch in aanmerking komen voor een financiële vergoeding. 
Minister Helder is van mening dat die hardheidsclausule niet hoeft omdat er 
ruimte is binnen de beleidsregel. Op 6 juli is deze motie verworpen. Via een 
andere motie verzoeken Kamerleden Agema (PVV), Omtzigt (Lid Omtzigt) en 
Bushoff de regering om zzp'ers met langdurige postcovidklachten maar zonder 
WIA-beoordeling toch in aanmerking te laten komen voor de regeling 
zorgmedewerkers met langdurige postcovidklachten. Omdat minister Helder direct 
na het zomerreces met een brief hierover zal komen heeft Agema deze motie 
aangehouden. De motie Drost (CU) die de regering verzoekt te verkennen met de 
uitvoeringsorganisatie welke mogelijkheden er zijn om de regeling eerder en/of 
langer open te stellen is aangenomen. Overige moties zijn verworpen. (zie 
bijlage 11: aangenomen motie ingediend tijdens het tweeminutendebat 
over postcovid) 

 
Minister Helder reageert op verzoekschrift over vergoeding psychosociale 
hulphonden 

7. Op 5 juli stuurt minister Helder (Langdurige Zorg) een brief aan de Kamer waarin 
zij reageert op een verzoekschrift omtrent het vergoeden van psychosociale 
hulphonden door UWV, zorgverzekeraars of gemeenten. De vaste 
Kamercommissie VWS had de minister verzocht om een brief over dit onderwerp. 
Psychosociale hulphonden worden – in tegenstelling tot blindengeleidehonden, 
signaalhonden voor doven en assistentiehonden voor mensen met een 
lichamelijke beperking – niet vergoed vanuit het basispakket. Reden hiervoor is 
dat er onvoldoende wetenschappelijk bewijs is voor de effectiviteit van 
psychosociale hulphonden. Wat betreft UWV schrijft minister Helder dat UWV in 
het geheel geen vergoeding biedt voor assistentiehonden: ‘UWV verstrekt 
voorzieningen ter bevordering van deelname aan het arbeidsproces of onderwijs. 
Onder voorzieningen vallen onder andere intermediaire activiteiten, waarbij 
aanvragers ondersteuning kunnen krijgen indien zij een visuele, auditieve of 
motorische handicap hebben. De activiteiten bestaan uit diensten die door een 
persoon worden verricht; UWV verstrekt daartoe een uurvergoeding aan de 
desbetreffende persoon. Een assistentiehond wordt niet net als een persoon op 
verzoek ingezet voor een aantal uren in de werk- of onderwijssituatie, maar zal 
deel uitmaken van de leefsituatie van de gebruiker. Dienstverrichting door dieren 
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zoals de inzet van een assistentiehond komt dan ook niet in aanmerking voor een 
uurvergoeding.’ (zie bijlage 12: Kamerbrief minister Helder over 
hulphonden) 

 
Beantwoording Kamervragen over massaontslag bij VDL Nedcar 

8. Op 5 juli beantwoordt minister Adriaansens (EZK) mede namens minister Van 
Gennip (SZW) Kamervragen van Amhaouch (CDA) over het aangekondigde 
ontslag van de helft van het personeel van VDL Nedcar. Amhaouch vraagt onder 
meer naar de gevolgen voor de 1.800 werknemers en uitzendkrachten die worden 
ontslagen. Minister Adriaansens schrijft: ‘VDL Nedcar heeft het initiatief genomen 
om te komen tot een gezamenlijke mobiliteitsaanpak (mobiliteitscentrum) samen 
met UWV, Provincie Limburg, gemeente Sittard-Geleen, VDAB, onderwijspartijen 
en sociale partners voor de medewerkers van VDL Nedcar en voor werkgevers 
met vacatures in Limburg en Euregio. De medewerkers die via een uitzendbureau 
werkzaam zijn bij VDL kunnen ook gebruik maken van de 
mobiliteitsdienstverlening en kunnen terecht in het mobiliteitscentrum. Dit geldt 
eveneens voor medewerkers van toeleveringsbedrijven die als gevolg van de 
ontwikkelingen bij VDL Nedcar hun baan verliezen.’ Verder schrijft de minister dat 
zij heeft begrepen dat zowel het UWV als de werkgeversvereniging optimistisch 
zijn over de kansen van ontslagen Nedcar-medewerkers, gezien de gunstige 
perspectieven op de regionale arbeidsmarkt. Er zouden momenteel 20.000 
vacatures in Limburg zijn, waarvan circa 5000 in de techniek. Verder schrijft zij: 
‘Uit de praktijk van UWV blijkt ook dat steeds meer vacatures worden ingevuld 
door personen van 50 jaar of ouder. Indien personen niet direct kunnen werken in 
hetzelfde beroep, kan een overstap naar een ander beroep, indien nodig met hulp 
vanuit het mobiliteitscentrum, de kans op werk vergroten.’ (zie bijlage 13: 
beantwoording Kamervragen ontslag VDL Nedcar) 

 
Stemmingen over moties ingediend bij het notaoverleg over de initiatiefnota 
‘Meedoen vanaf dag 1’ 

9. Op 4 juli stemt de Tweede Kamer over moties die zijn ingediend bij het 
notaoverleg over de initiatiefnota van Podt (D66) ‘Meedoen vanaf dag 1’. Met deze 
initiatiefnota vraagt Podt aandacht voor de bestaande belemmeringen voor 
asielzoekers om te werken. De ingediende moties gaan dan ook over dit thema. 
De motie van Futselaar (SP) verzoekt de regering om UWV opdracht te geven 
om het ingediende beroep tegen de uitspraak van rechtbank Den Haag over de 
24-wekeneis te staken. De motie wordt verworpen. Tegen de motie stemmen: 
VVD, D66, CDA, CU, PVV, JA21, FVD, Groep Van Haga, SGP, Fractie Den Haan en 
Omtzigt. Vóór de motie stemmen: PvdA, GroenLinks, SP, BBB, Denk, Volt, PvdD, 
BIJ1 en Gündogan.  
De motie van Ceder (CU) en Futselaar (SP) stelt dat asielzoekers worden 
belemmerd om te werken doordat zij geen bsn hebben. Er is een proefproject om 
spoedinschrijving in de BRP mogelijk te maken voor asielzoekers die werk hebben 
gevonden. De motie verzoekt de regering om in dergelijke gevallen 
spoedinschrijving altijd mogelijk te maken. De motie wordt aangenomen.  
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De motie van Kröger (GroenLinks) stelt dat volgens het Besluit uitvoering Wet 
arbeid vreemdelingen 2022 asielzoekers maximaal veertien (sic) weken mogen 
werken als artiest, musicus, filmmedewerker of in de vorm van technische 
ondersteuning van optredens van een artiest of musicus. De motie verzoekt de 
regering om dit onderscheid tussen de culturele sector en andere sectoren op te 
heffen, en wordt aangenomen. (zie bijlagen 14, 15 en 16: moties over 
Meedoen vanaf dag 1) 

 
Beantwoording vragen Schriftelijk Overleg over synthesestudie niet-gebruik 
inkomensondersteunende regelingen SZW 

10. Op 4 juli sturen minister Schouten (Armoedebeleid, Participatie en Pensioenen) en 
minister Van Gennip (Sociale Zaken en Werkgelegenheid) hun antwoorden bij het 
Schriftelijk Overleg over de synthesestudie niet-gebruik inkomensondersteunende 
regelingen SZW. De leden van de VVD-fractie vragen ‘of de minister het meest 
actuele percentage van het niet-gebruik van uitkeringen van de Ziektewet, Wet 
werk en inkomen naar arbeidsvermogen (WIA), Werkloosheidswet (WW), Wet 
arbeidsongeschiktheidsvoorziening jonggehandicapten (Wajong) en Toeslagenwet 
de Kamer kan doen toekomen.’ De ministers antwoorden dat zij deze actuele 
cijfers helaas niet voor handen hebben. ‘De reden dat er nu nog geen cijfers zijn, 
is dat UWV niet de gegevens van personen, die geen aanvraag voor een uitkering 
hebben ingediend, structureel kan verzamelen.’ De leden van de VVD-fractie 
vragen ook naar gegevensdeling tussen verschillende uitvoeringsinstanties. De 
ministers geven aan dat de publieke dienstverleners, zoals UWV, meer 
mogelijkheden krijgen om gegevens uit te wisselen ‘in lijn met het spoor 
Digitalisering van het programma Werk aan uitvoering en de oproep in de Staat 
van de uitvoering 2022.’ Tot slot vragen de leden van de VVD-fractie of het 
mogelijk is dat uitvoeringsorganisaties niet-gebruikers op korte termijn proactief 
kunnen benaderen. De ministers antwoorden: ‘Wij werken op dit moment verder 
aan het creëren van een wettelijke grondslag voor UWV zodat zij mogelijk 
rechthebbenden van een toeslag op grond van de Toeslagenwet proactief kunnen 
benaderen. Vooruitlopend op de grondslag gedogen wij dat UWV mogelijk 
rechthebbenden informeert over de mogelijkheid om een aanvraag voor 
aanvullende toeslag in te dienen.’ (zie bijlage 17: Schriftelijk Overleg over 
synthesestudie niet-gebruik inkomensondersteunende regelingen SZW) 

 
Procedurevergadering commissie SZW 

11. Op 4 juli houdt de commissie SZW haar laatste procedurevergadering voor het 
reces. Hier zijn een aantal punten besproken die relevant zijn voor UWV: 

• De commissie heeft besloten de kabinetsreacties op de periodieke 
rapportage ‘Werkloosheid werknemers’ te agenderen voor het 
commissiedebat Arbeidsmarktbeleid van 1 november 2023 

• De antwoorden op vragen over het rapport van Regioplan 
‘Belemmeringen asielzoekers bij het toetreden tot de arbeidsmarkt, 
worden geagendeerd voor het CD Inburgering en integratie van 27 
september 2023 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D30408&did=2023D30408
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• De commissie heeft op verzoek van het lid van der Lee (GroenLinks) 
besloten een schriftelijk overleg te organiseren over de 
crisisregeling Personeelsbehoud voorafgaande het CD 
Arbeidsmarktbeleid van 1 november 2023 

• Het lid Van der Lee (GroenLinks) doet een verzoek om een 
technische briefing over de (tussen-)rapportage van de commissie 
sociaal minimum in te plannen voor Prinsjesdag  

• De aanwezigen commissieleden stemmen unaniem in met het 
voorstel vanuit SVB en UWV voor een gesprek over de 
Knelpuntenbrieven 

(zie bijlage 18: besluitenlijst procedurevergadering) 
 
Kamerbrief: Voortgang stelselvernieuwing rechtsbijstand  

12. Op 3 juli stuurt minister Weerwind (Rechtsbescherming) een Kamerbrief over de 
voortgang van de stelselvernieuwing rechtsbijstand naar de Kamer. Het gaat om 
de negende voortgangsrapportage van de stelselvernieuwing. Het geeft de stand 
van zaken weer van de pilots voor vernieuwing rechtsbijstand en gaat in op de 
belangrijkste mijlpalen. De vernieuwing van het stelsel van rechtsbijstand loopt 
tot 1 januari 2026. Met zijn brief stuurt minister Weerwind de rapportage 
‘Gevangen in procedures: een schematische weergave van problemen en 
oorzaken bij onnodige procedures tussen burger en overheid en het 
procedeergedrag van de overheid’ mee. Een van de deelproblemen die in deze 
rapportage wordt aangekaart is dat de overheid onvoldoende aansluit bij de 
zelfredzaamheid en het doenvermogen van de burger. ‘De overheid houdt niet 
altijd voldoende rekening met de mate waarin burgers in staat zijn te voldoen aan 
de eisen die de overheid aan ze stelt binnen een bestuursrechtelijke verhouding.’ 
Een ander deelprobleem dat door minister Weerwind wordt beschreven is de wet- 
en regelgeving die zelf bijdraagt aan conflicten tussen de burger en de overheid. 
In de rapportage staat dat het probleem bij UWV voor een groot deel ligt in de 
wetgeving die te strikt is, terwijl de jeugdwet bijvoorbeeld meer ruimte biedt voor 
de professional om daar zelf invulling aan te geven. Verder stuurt minister 
Weerwind het onderzoekcahier ‘Bestuursorganen in hoger beroep: ervaringen 
vanuit vijf bestuursorganen en zes appelcolleges’ mee. De gegevens voor dit 
onderzoek zijn verzameld aan de hand van een desk study en interviews met in 
totaal twintig deskundigen, waarvan tien werkzaam bij een bestuursorgaan (de 
Belastingdienst/Particulieren, het UWV, het CIZ, de gemeente Rotterdam, de 
gemeente Enschede), acht bij een rechtscollege (Afdeling bestuursrechtspraak 
van de Raad van State, Centrale Raad van Beroep, en de belastingkamers van de 
vier gerechtshoven) en twee bij een cliëntenraad (van het UWV). Het onderzoek 
bevat informatie over hoger beroepsprocedures bij verschillende bestuursorganen, 
waaronder het UWV. Het biedt inzicht in de beweegredenen achter het instellen 
van hoger beroep en de begeleiding van burgers tijdens deze fase. Deze 
bevindingen kunnen bijdragen aan het verminderen van hoger beroepen en het 
verbeteren van de communicatie en procedures bij het UWV, wat uiteindelijk kan 
leiden tot een betere dienstverlening aan burgers en het vergroten van het 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2023Z12637&did=2023D30113
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vertrouwen tussen burger en overheid. (zie bijlagen 19, 20 en 21: Kamerbrief 
voortgang stelselvernieuwing rechtsbijstand en bijlagen) 

 
Programmarapportage Uitzendbureaus 2020 – 2022 

13. Op 3 juli stuurt minister Van Gennip (SZW) de Kamer de programmarapportage 
Uitzendbureaus 2020 – 2022 van de Nederlandse Arbeidsinspectie (NLA). Het 
programma Uitzendbureaus richt zich op situaties waar de risico’s op oneerlijk, 
ongezond en onveilig werk het grootst zijn. Dat is doorgaans bij arbeidsintensieve 
sectoren waar relatief veel uitzendkrachten werken, zoals detailhandel, horeca 
(hotels), land- en tuinbouw, metaal, industrie en de bouw. In de 
programmaperiode 2020 – 2022 is de groei van distributiecentra, transport en 
logistiek verder toegenomen, met name vanwege de stijgende populariteit van 
online winkelen tijdens de covidpandemie. Daarom is er extra geïnspecteerd in 
distributiecentra. De minister licht een aantal opvallende zaken uit de rapportage 
uit: 
• Bij de aanpak van oneerlijk werk zijn 1.304 uitzendbureaus en hun inleners 

gecontroleerd. Bij 873 werkgevers is een overtreding geconstateerd en daarbij 
is voor € 1.500.000 aan boetes opgelegd. Het percentage van werkgevers 
waar overtredingen zijn geconstateerd komt op 67%. Dit is veel hoger dan in 
voorgaande jaren en met name te wijten aan een stijging van het aantal 
overtredingen van de Wet arbeid vreemdelingen (Wav). De minister vindt dit 
hoge percentage zeer onwenselijk, het lijkt erop dat werkgevers de randen 
blijven opzoeken.  

• De instroom van Oekraïense vluchtelingen heeft gezorgd voor een aanwas van 
arbeidsmigranten bij uitzendbureaus. Dit, gecombineerd met de krapte op de 
arbeidsmarkt, leidt tot een verhoogd risico op misstanden. Er wordt daarom 
extra inzet gepleegd om uitbuiting te voorkomen.  

• Met het project Aanpak Malafide Uitzendbureaus (AMU) is een integrale 
aanpak verder voortgezet waarbij intensief wordt samengewerkt met UWV en 
Belastingdienst. Zo leverden de boekenonderzoeken van de Belastingdienst in 
totaal bijna € 12.000.000 aan correctie op, is bij de strafrechtelijke zaken voor 
€ 3.200.000 aan wederrechtelijk verkregen vermogen geïnd en zijn er 
gevangenisstraffen en taakstraffen door de rechter opgelegd.  

Minister Van Gennip schrijft dat een stelselwijziging in de uitzendsector nog steeds 
hoognodig is. Ze zal daarom in de geest van de commissie-Roemer verder werken 
aan het wetsvoorstel verplichte certificering naar aanleiding van het advies van de 
Raad van State, en de Kamer na het zomerreces informeren over het tijdspad. 
(zie bijlage 22: Kamerbrief programmarapportage Arbeidsinspectie) 

 
Ministerraad stemt in met nieuw raadslid WRR 

14. Op 30 juni stemt de ministerraad in met de benoeming door de koning van 
Andrea Evers tot raadslid van de Wetenschappelijke Raad voor het 
Regeringsbeleid (WRR). Zij zal per 1 januari 2024 toetreden tot de WRR. Evers is 
hoogleraar Gezondheidspsychologie en voorzitter van het Instituut voor 
Psychologie van de Universiteit Leiden. Daarnaast is zij verbonden aan de 
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Technische Universiteit Delft en de Erasmus Universiteit Rotterdam als Medical 
Delta hoogleraar Healthy Society. 
 

Kamerbrief over ontvangst tussenrapport commissie sociaal minimum 
15. Minister Schouten (Armoedebeleid, Participatie en Pensioenen) informeert op 30 

juni de Tweede Kamer over de ontvangst van het tussenrapport van de commissie 
sociaal minimum. In het tussenrapport staan aanbevelingen aan het kabinet over 
de hoogte van het sociaal minimum voor verschillende soorten huishoudens. De 
commissie adviseert het sociaal minimum aanzienlijk te verhogen. Ook stelt 
zij dat het huidige stelsel van sociale zekerheid te complex is, waardoor mensen 
lang niet altijd gebruik maken van regelingen die er voor hen zijn. 
De commissie wijst daarnaast op het feit dat een ontoereikend en onzeker 
inkomen kan leiden tot ernstige problemen, zoals stress en een slechtere 
gezondheid en daarmee ook tot hogere kosten voor de maatschappij. In het 
eindrapport, dat in september wordt verwacht, gaat de commissie nader in op de 
systematiek van het sociaal minimum. Het kabinet zal dit najaar een inhoudelijke 
reactie geven op de rapporten. (zie bijlage 23: Kamerbrief over 
tussenrapport commissie sociaal minimum) 
 

Kabinet werkt aan opties afschaffen toeslagenstelsel 
16. Op 30 juni informeert staatssecretaris De Vries van Financiën (Toeslagen en 

Douane) de Tweede Kamer, samen met minister Van Gennip van Sociale Zaken 
en Werkgelegenheid, minister Kuipers van Volksgezondheid, Welzijn en Sport en 
minister De Jonge voor Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening middels een 
Tussenrapportage toekomst toeslagenstelsel. Bij de hervorming wil de 
staatssecretaris ook de marginale druk aanpakken: sommige mensen houden 
maar heel weinig over van de extra euro die ze verdienen. Het huidige stelsel 
zorgt ervoor dat meer gaan werken niet voor iedereen loont, omdat toeslagen 
worden afgebouwd bij een stijgend inkomen. Bovendien is voor veel mensen 
ondoorzichtig hoeveel een dag extra werken hen oplevert. Het is belangrijk aan 
die transparantie te werken. De alternatieven die nu uitgewerkt worden leiden tot 
lagere uitgaven voor mensen aan zorg en huur, of tot een hoger besteedbaar 
inkomen. Dit laatste is te realiseren door het inkomen te verhogen, door 
belastingen te verlagen of door een financiële ondersteuning vanuit de overheid 
via de sociale zekerheid. Om de voor- en nadelen en het realiteitsgehalte van de 
alternatieven helder in beeld te brengen worden vanuit drie perspectieven de 
effecten beschreven: het perspectief van de inwoner, het perspectief van de 
uitvoerende organisaties en het perspectief van de overheid. Het kabinet wil de 
uitwerking van de opties in het eerste kwartaal van 2024 naar de Tweede Kamer 
sturen. (zie bijlage 24: tussenrapportage toekomst toeslagenstelsel) 
 

Start terugblikonderzoek digitale toegankelijkheid overheid 
17. In een nieuwsbericht op hun website laat de Nationale ombudsman op 30 juni 

weten een terugblikonderzoek te starten.  In 2017 publiceerde de Nationale 
ombudsman het rapport Hoezo MIJNOverheid? Hij gaat kijken welke 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2023Z12483&did=2023D29672
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2023Z12503&did=2023D29727
https://www.nationaleombudsman.nl/system/files/onderzoek/DEF%20Rapport%20Hoezo%20MijnOverheid.pdf
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aanbevelingen en verbeteringen de overheid na het eerdere onderzoek heeft 
doorgevoerd. Specifiek als het gaat om de toegang tot en het gebruiksgemak van 
MijnOverheid en DigiD en welke knelpunten er (nog steeds) zijn. Ook zal hij kijken 
welke burgers nog geen digitale toegang kunnen krijgen tot de diensten van de 
overheid. En hoe de overheid ervoor zorgt dat burgers die niet in staat zijn tot 
digitaal contact, toch toegang hebben tot overheidsdiensten. Het rapport wordt 
naar verwachting in het najaar van 2023 gepubliceerd. (zie bijlage 25: rapport 
Nationale Ombudsman) 
 

College voor de rechten van de mens roept op tot een transparantieverplichting 
voor overheidsorganisaties bij gebruik van algoritmes 

18. Op 29 juni plaatst het College voor de Rechten van de Mens op hun website een 
bericht over transparantieverplichting voor overheidsorganisaties bij gebruik van 
algoritmes. De overheid gebruikt steeds vaker algoritmes bij besluitvorming. 
Algoritmes bepalen daardoor mede de uitkomst van die besluiten. De burger heeft 
dat niet altijd door en dat is ongewenst. Want deze burger heeft weinig 
instrumenten om iets aan de uitkomsten van een fout of discriminerend 
algoritmen te doen. Het College voor de Rechten van de Mens roept op tot een 
verplichte melding én een begrijpelijke uitleg in elk besluit dat een burger direct 
raakt. Dit zou dan in de wet vastgelegd moeten worden. In de paper leggen zij uit 
waarom die verplichting er moet komen en hoe dat moet worden geregeld. 

 
 
 
 
 
Colofon 
Het Public Affairs-team ondersteunt en adviseert UWV in contacten met de 
politiek en strategische stakeholders. Wil je advies of kun je zelf ondersteuning 
gebruiken van het PA-team? Neem dan contact met ons op: 
publicaffairs@uwv.nl 
  
 
  
De PA-Monitor wordt samengesteld door: 
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Corporate Intelligence 
Meer weten? In de databank Corporate Intelligence van het PA-team vind je tal 
van documenten (zoals moties, debatverslagen, Kamerbrieven en ga zo maar 
door). Ook vind je hier een archief van alle PA-monitors. Bekijk het hier: 
Corporate Intelligence 
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https://communicatieportaal.uwv.nl/modules/product/assetbank/default/index.aspx?ItemId=4203&GroupId=4204&OriginalItemId=4204
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